

45th Annual CUPE Ontario Convention Niagara Falls



Convention Capsule 3 – Saturday, May 24, 2008

Ryan, Hahn re-elected to lead CUPE Ontario

Sid Ryan has been re-elected as President of CUPE Ontario and Fred Hahn as Secretary-Treasurer at the union's 45th annual convention.

"You have my absolute commitment that all of the campaigns we've discussed this week will be well represented in the media and at Queen's Park over the next two years," said Ryan. He paid tribute to candidate Janice Folk-Dawson for "providing what we so desperately need and that's democracy at the grassroots level." In her concession speech, Folk-Dawson asked delegates to make the vote unanimous and move forward to campaign against the dismantling of the public sector.

In his acceptance speech, Fred Hahn also focused on the job ahead. "We've got a lot to do to work with National, the Region and locals to build power in this union. That's what is needed to make our workers and communities strong."

Action plan: Building our power to make change

From fighting P3s, privatization and contracting out to securing more funding for public services, CUPE Ontario delegates have given the union a strong mandate to continue high profile lobbying at Queen's Park and in communities across the province.

In addition to specific campaigns for each sector, the union's 2008 action plan calls for continued unionization drives. "It's time to fulfill CUPE National's 1999 organizing policy to stand with home care workers so they can march into the

future with a pension and live above the poverty line," said CUPE Ontario's 1st Vice President Michael Hurley. Shelly Bird, Co-chair of the Ontario Coalition for Better Child Care added that a strong unionization drive in the child care sector is needed. "It's not just about increasing CUPE members; it's about protecting quality, accessible, not-for-profit day care."



What the members decided

Between elections, delegates voted on resolutions in the health and equality sectors. CUPE Ontario will:

- Work in coalition to defend and extend public health care; and conduct a media and education campaign on how privatization will destroy, not improve, access to health care.
- Continue campaigning for a 3.5 hours standard of care in long-term care.
- Develop a strategy to deal with member-to-member harassment, and provide training to locals.
- Pursue a cost-sharing agreement with National to establish an organizing internship program for young worker members.

Généreux: Solid finances and growth

CUPE National Secretary-Treasurer Claude Généreux told convention delegates that “CUPE is all about solidity and solidarity.” Généreux

talked about the financial crisis CUPE National was in when he was elected in 2001. Today, CUPE National is in very good financial circumstances. “We’ve come a long way. We’re in a new era of solid finances, solid activism and solid growth.”

Brother Claude said that the 2008 national budget has three main priorities including three equity positions with one dedicated to aboriginal issues, a special fund to fight privatization, and the addition of 18 staff positions, of which half are in Ontario. He also thanked delegates for their moral and financial support of the Journal de Quebec workers. Généreux concluded by saying that “our solidarity and our solid finances have led to our success.”



Delegates vote for land claims campaign

In one of the most spirited debates on the convention floor, delegates voted to develop an educational campaign and government lobby to stop expropriation of native land and resources. “The taking of our lands and incarceration of our activists must be stopped before lives are lost,” said Joanne Webb, co-chair of CUPE Ontario’s Aboriginal Council.

CUPE Ontario President Sid Ryan called Canada’s treatment of Aboriginal peoples a national disgrace. “This is about civil rights and righting the wrongs that have been visited on this community for 200 years. There’s no better union than CUPE to stand in solidarity with our Aboriginal sisters and brothers.”



2008 CUPE Ontario Executive Board

The Board is comprised of people elected at convention and sectoral chairs elected at conferences:

President: Sid Ryan
Secretary-Treasurer: Fred Hahn
1st Vice President: Michael Hurley
2nd Vice President: Candace Rennick
3rd Vice President: Ajamu Nangwaya
4th Vice President: Denise Hammond

Sectoral Chairs:
Dharam Boodhoo
Rebekah Condon
Janice Folk-Dawson
Terri Preston
Sue Schmidt

Diversity Chairs:
Yolanda McClean
Joanne Webb

Members at large:
Shelly Bird
Henry Bosch
Dan Crow
Henri Giroux (northern member)
Wyman MacKinnon (northern member)
Don MacLeod (retirees)
Graham Potts



45th Annual CUPE Ontario Convention Niagara Falls



Convention Capsule 3 – Saturday, May 24, 2008

Ryan et Hahn réélus à la tête du SCFP Ontario

Sid Ryan a été réélu président du SCFP Ontario par les délégués au 45e congrès annuel.

« Vous pouvez compter sur mon engagement absolu pour que toutes les campagnes dont nous avons discuté cette semaine soient bien présentes dans les media et à Queen's Park au cours des deux prochaines années, » a-t-il déclaré. Il a rendu hommage à la candidate Janice Folk-Dawson pour avoir « offert ce dont nous avons désespérément besoin, et c'est la démocratie et l'implication de la base. » Dans son discours, Folk-Dawson a demandé aux délégués de rendre l'élection de Sid Ryan unanime et d'aller de l'avant pour faire campagne contre le démantèlement du secteur public.

Dans son discours d'acceptation, Fred Hahn a aussi mis l'accent sur le travail qui s'en vient. « Nous avons beaucoup de travail à faire avec le syndicat national, la région de l'Ontario et les sections locales pour développer le pouvoir de notre syndicat. C'est ce qu'il faut faire pour renforcer les travailleuses, les travailleurs et leurs communautés. »

Plan d'action: un pas vers un avenir solidaire

En combattant les PPP, la privatisation et la sous-traitance des services publics, les délégués du SCFP Ontario ont donné un mandat sans équivoque à leur syndicat pour continuer un lobby intense auprès du gouvernement provincial et des communautés locales à travers la province.

En plus de campagnes spécifiques pour chaque secteur, le plan d'action 2008 prévoit de poursuivre les campagnes de recrutement. « Il est temps de respecter la politique votée par le SCFP National en 1999 et d'offrir un support aux travailleurs des services de santé à domicile en leur permettant d'accéder à un avenir meilleur, un plan de retraite et de vivre au-dessus du seuil de pauvreté », a affirmé Michael Hurley, 1^{er} Vice

Président du SCFP Ontario. Shelly Bird, co-présidente de la Coalition ontarienne pour des meilleurs services de garde, a ajouté qu'une campagne de recrutement devait être mise sur pied dans le secteur des services de garde: «Ce n'est pas seulement dans le but d'augmenter le nombre de membres au SCFP, mais surtout afin d'offrir des conditions de travail convenables aux travailleurs et d'assurer des services publics de qualité et accessibles.



Ce que les membres ont décidé

Entre chaque élection, les délégués ont adopté des résolutions portant sur les questions de santé et sécurité, ainsi que d'égalité. Le SCFP Ontario devra:

Travailler en coalition pour défendre et élargir les services publics de santé et préparer une campagne de sensibilisation sur les dangers inhérents à la privatisation des services de santé.

Poursuivre la campagne visant à offrir 3,5 heures de soins dans les établissements de soins longue durée.

Développer une stratégie afin d'aborder le problème du harcèlement entre membres et offrir de la formation aux unités locales.

Obtenir un accord de partage des coûts avec le National afin de mettre sur pied un programme de stages pour les jeunes travailleurs.

Généreux: un bilan financier solide, croissance

Claude Généreux, secrétaire-trésorier du SCFP, s'est adressé aux délégués en affirmant: « Le SCFP est synonyme de solidarité mais aussi de solidité. » Généreux a discuté de la crise



budgétaire qui affligeait le SCFP lors de son élection en 2001. Aujourd'hui, le SCFP est en excellente position financière. « Nous avons fait un bon bout de chemin, a-t-il affirmé. Nous sommes dans une nouvelle ère de stabilité budgétaire, de militantisme et de croissance accrue. »

Le confrère Claude a mentionné que le budget national 2008 comporte trois priorités, dont trois positions sur l'équité et les enjeux autochtones, un fonds spécial pour combattre la privatisation, de même que l'addition de 18 nouveaux employés dont la moitié en Ontario. Il a aussi remercié les délégués pour leur support massif à l'endroit des travailleurs du Journal de Québec. Sa conclusion a été de dire « Notre esprit de solidarité et notre bonne situation financière sont à la base de nos récents succès.

Vote en faveur d'une campagne d'appui aux revendications territoriales

Suite à un débat intense, les délégués ont voté en faveur d'une campagne d'éducation et de pression sur les gouvernements pour faire cesser les expropriations des terres et des ressources des peuples autochtones. « L'accaparement de nos terres et l'incarcération de nos militants doit cesser avant que des pertes de vie se produisent, » a dit Joanne Webb, coprésidente du Conseil autochtone du SCFP Ontario. Le président du SCFP Ontario, Sid Ryan, a qualifié de disgracieux le traitement des peuples autochtones au Canada. « C'est un question de droits civils. Il nous faut corriger les torts qui ont été infligés à cette communauté pour plus de 200 ans. Il n'y a pas de meilleur syndicat que le SCFP pour s'engager en solidarité avec nos frères et sœurs Autochtones.



2008 CUPE Ontario Executive Board

Voici la liste complète des personnes élues au Conseil exécutif du SCFP Ontario :

Président: Sid Ryan
Secrétaire-trésorier: Fred Hahn
1^e Vice-président Michael Hurley
2^e Vice-président Candace Rennick
3^e Vice-président Ajamu Nangwaya
4^e Vice-président Denise Hammond

Membres sectoriels:
Dharam Boodhoo
Rebekah Condon
Janice Folk-Dawson
Terri Preston
Sue Schmidt

Représentants de la diversité:
Yolanda McClean
Joanne Webb

Membres sans portefeuille:

Shelly Bird
Henry Bosch
Dan Crow
Henri Giroux
Wyman MacKinnon
Don MacLeod
Graham Potts

